
PUHEENJOHTAJAN TIIVISTELMÄ VANHUSNEUVOSTON KOKOUKSESTA 22.05.2024 

 

 

Seuraavassa kommentit kokouksessa käsitellyistä oleellisimmista asioista: 

 

1. Koordinaattori HilkkaMäkinen esitteli neuvostolle Joensuun hyvinvointisuunnitelman ja -

kertomuksen rakentamisen periaatteita vuosille 2025–2028. Kun tärkeimmät tiedot tulevassa 

kertomuksessa perustuvat saatavissa oleviin kyselyihin ja tilastoihin, niin kertomuksesta on tulossa 

liian yksipuolisesti vain nuorten ja opiskelijoiden elämään perustuvia olosuhteita kuvaava kertomus. 

Työikäisten ja erityisesti ikääntyvien vanhusten olosuhteissa vallitsevista tilanteista tai ongelmista 

kertomus jättää liian suuren aukon koko kaupungin hyvinvoinnin tilaa nyt tai tulevaisuudessa 

arvioitaessa. Ikääntyvien olosuhteita tulee pyrkiä arvioimaan huomattavasti perusteellisemmin 

tulevassa suunnitelmassa ja kertomuksessa. 

 

2. Vanhusneuvosto antoi oman lausuntonsa kaupungin sopeuttamistoimenpiteistä tulevina vuosina. 

Varsin perusteellisesta lausunnosta seuraavassa lyhyt tiivistelmä ilman perustelutekstejä, joissa 

kannanotot on hyvin kuvattu. Koko lausunto on tämän tiivistelmän liitteenä. Yhteenveto lyhyesti 

on seuraava: 

- kotihoidon jatkuvuus turvattava kaikissa oloissa, 

- maksuttomat harrastustilat säilytettävä etenkin vanhuksille, 

- tarpeettomat vanhat kiinteistöt ympäristön harrastustiloiksi, 

- uimahallit tärkein ikääntyvien liikuntapaikka, 

- siksi myös Rantakylän uimahalli säilytettävä, 

- talviaikainen riittävä liukkaudentorjunta kaduilla turvattava, 

- kaupunginorkesteri säilytettävä, 

- kulttuuri mukaan alenevaan seniorikortin hintaan, 

- joukkoliikenteeseen ikääntyneille alennetut taksat. 

- investointeihin sopeutusajan ”rauhoitus” vanhusten uusia palvelukoteja lukuun ottamatta, 

- taloustilanteen ymmärtäen eri taksoihin vain maltilliset korotukset ja 

- verotukseen samoin tarvittavat, maltilliset korotukset. 

 

3. Todettiin tulevan vanhustenviikon valmistelujen olevan hyvässä vauhdissa. Viimevuotinen 

työryhmä jatkaa valmisteluja samassa kokoonpanossa. Työryhmää vetää Kimmo Vartiainen ja 

jäseninä ovat Eira Väänänen, Marja Paavonkallio sekä Eine Pitkänen. 

 

4. Kokouksen yksi tärkeistä asioista oli tietenkin yhteisneuvottelu valtuustoryhmien 

puheenjohtajien kanssa toisen kerran järjestyksessään. 

Neuvoston esille ottamat asiat olivat lyhyesti seuraavat ” 

- soteradio – kuntaradion aikaansaaminen Pohjois-Karjalaan ensin vaikka kokeiluluontoisena 

paikkaamaan kaikkia normaalin tiedonsaannin ja informaation ulkopuolelle jäävien ihmisryhmien 

tiedontarpeita. Valmisteluryhmään tulisi saada mukaan ensi vaiheessa hyvinvointialue, kaupunki ja 

maakuntaliitto. Myöhemmin kaikki poliittiset vaikuttamiselimet yhteiseen rintamaan. 

- vanhusneuvoston edustajille osallistumis- ja puheoikeus kaupungin valmisteleviin elimiin, 

- Ruplan tilojen käyttö olisi turvattava nykyisellään ensisijaisesti eläkeläis- ja kulttuuritoimijoille, 

- valmisteilla olevaan kaupungin hyvinvointisuunnitelmaan ja -kertomukseen tulisi saada 

ehdottomasti paremmat nykytiedot ikääntyvien olosuhteista ja tarpeista. 

- kaikkien ikäryhmien, mutta erikoisesti ikääntyvien osalta ns. ennalta ehkäisevän toiminnan 

yhteistyön käytännön toiminnan rajat ja tavoitteet toimenpiteineen tulisi saada pikaisesti sovittua 

hyvinvointialueen kanssa. Riittävä ennalta ehkäisevä toiminta on tärkeintä terveyden vaalimista. 

 

Kaikkien näiden asioiden osalta paikalla olleet ryhmäpuheenjohtajat olivat mahdollisuuksien 

mukaan valmiita rakentavaan yhteistyöhön erityisryhmien edunvalvojien kanssa. 



Yhdessä todettiin, että nämä yhteiset palaverit ovat erittäin hyödyllisiä ja tarpeellisia vähintään pari 

kertaa vuodessa sekä aina tarvittaessa akuuteissa asioissa. 

 

4. Muissa asioissa käsiteltiin mm. seuraavia kysymyksiä: 

- ilmoitettiin Ikäinstituutille, että neuvostomme on mukana alueellisessa ”Voimaa vanhuuteen” 

ohjelmahaussa. 

- Vastattiin pj:n toimesta Tampereen yliopiston ja Ikäinstituutin kyselyyn ikäystävällisyyden 

laatuindikaattoreista. 

- lopuksi saatettiin tiedoksi Suomalaisen Naisliiton alulle panema kansalaisaloite digitaalisen 

asioinnin tuen järjestämisestä julkisena palveluna kaikissa maamme kunnissa. 

Tämä aloite löytyy kansalaisaloitesivustolta osoitteesta: https://www.kansalaisaloite.fi/aloite/13077. 

Myös vanhusneuvosto suosittelee kaikille ikääntyneille aloitteen allekirjoittamista edellä mainitulla 

sivustolla. 

 

 

Lämpimää kesää ja terveyttä toivotellen... 

Pertti Vainionpää 

Joensuun vanhusneuvoston pj. 
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